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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

5/2024. 
 

J E G Y ZŐK Ö N Y V E  
 

 
Készült: 2024. május 23-án 10.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Közösségi ház tárgyalóterme, 2657 Tolmács, Kovács Géza tér 13. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
  Dósa Istvánné alpolgármester 
  Hámori Imréné képviselő 
  Jakus Szilvia  képviselő 
  dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
 
Igazoltan távol:  Gyuricza Gergő képviselő 
 
Meghívottként jelen van: Sinka Renáta  falugondnok 
                     Pénzes Klára  pénzügyi csoportvezető 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelenlévőket. Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi 
tagból 4 fő jelen van, így az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Dósa Istvánné alpolgármestert. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal 
elfogadta. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Észrevételem van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Tessék, mondhatod! 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Hiányzik a Kisbagoly Óvoda beszámolója és az alapító okiratuk módosítása is a 4. és 10. 
napirendi pontokhoz. Legalábbis e-mail-ben nem kaptam meg. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Most akartam mondani! A Kisbagoly Óvodának a beszámolóját sajnos le kell vennünk a 
napirendi pontokból, mert még nem készült el, a következő ülésen fogjuk tudni megtárgyalni, 
ezért a napirendek egyel előrébb kerülnek majd. 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
A 10. napirendi ponthoz pedig azért nincs előterjesztés, mert a pénzügyi csoportvezető már 
napok óta egyeztet a Kincstárral, hogy milyen formában fogadják el a módosítást. Szóbeli 
előterjesztés lesz a napirendnél. 
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A képviselő-testület a napirendeket 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi 
napirendeket tárgyalja: 
 
Napirend 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
 

1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 

 
2. Tolmács Község Önkormányzat 2023. évi költségvetésének módosításáról 

Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetésének 
módosításáról 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 

 
3. Beszámoló az Önkormányzat 2023. évi gazdálkodásáról  

Beszámoló a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi gazdálkodásáról 
2023. évi belső ellenőrzési jelentés 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 

 
4. Tolmácsi Falugondnoki Szolgálat 2023. évi beszámolója 

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester, Sinka Renáta falugondnok 
 

5. Az Önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 
beszámoló 
Előterjesztő: dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
 

6. Az Önkormányzat szociális ellátásairól szóló beszámoló 
Előterjesztő: dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 

 
7. Az Önkormányzat 2023. évi helyi adóztatási tevékenységéről szóló beszámoló 

Előterjesztő: dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
 

8. Horgász Egyesület támogatási kérelme 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 

9. Tolmácsi Kisbagoly Óvoda alapító okiratának módosítása 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 

10. 2024. évi Szolgáltatási terv elfogadása 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 

11. Egyebek 
 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
 

1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről 
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Hajnis Ferenc polgármester: 
Tájékoztatásul annyit szeretnék elmondani, hogy elindult a játszótér kivitelezése, telefonon 
egyeztettem a kivitelező megbízottjával, jövőhéten fog kijönni személyesen. A helyszínen 
pontosítjuk a teendőket, a szerződést alírtuk, 30% előleget kellett nekik elutalnunk. Július 22-
re ígérték a játszótér átadását, az esős időjárás esetleg, ami ezt pár nappal befolyásolhatja. 
Még a Nepomuki Szent János szoborról szeretnék majd szót ejteni, a tolmácsi 
kampányfilmben, már amennyiben kampányfilm volt, is bele futottam ebbe a szoborba. Az 
„Egyebek”-nél kívánnék róla szólni.  
Holnap a szennyvízzel kapcsolatosan lesz lakossági fórum. Nagyon sok egyeztetés történt 
mostanában ezzel kapcsolatban, remélem sokan el fognak jönni rá.  
A hulladékgazdálkodási ülésre úgy volt, hogy nem fogok tudni menni, mert szabadságot 
kértem aznapra, de közben le is betegedtem, így semmiképpen nem tudtam eljutni. Bánk 
Község polgármesterével egyeztettem, hogy mi volt az ülésen. De semmi különöset nem 
mondtak.  
Sok egyeztetés volt az M2 elkerülővel kapcsolatban, elkészültek a kiviteli tervek, a 
lehatárolás is megtörtént Tolmács viszonylatában is. Minket önkormányzati szinten csak a 
földutak érintenek, amik szépen meg lesznek csinálva. Kérdése van valakinek ezzel 
kapcsolatban? 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
A földutakat mennyiben érinti? Ott lesz a lehajtó? 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Nem. Ahol a völgyhíd fog átmenni, ott van 2-3 földutunk azt érinti. A diósjenői elágazóval 
szemben a keresztnél van még egy földutunk az le lesz aszfaltozva, mert ott lesz egy nagy 
parkoló kialakítva.  
 
Hámori Imréné képviselő: 
Az ipari park oldalról van most szó? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
A diósjenői elágazóval szemben! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Igen a rétsági ipari park oldalán. Nőtincsi elágazó után lesz egy körforgalmas lehajtó Nógrád-
Berkenye felé, utána fog tovább jönni az M2 a Lókos patak felé, az lesz a legnagyobb 
völgyhíd. A diósjenői elágazóval szemben lesz a kamion parkoló/pihenő, amit említettem és 
onnan megy tovább az út a bánki elágazóig/körforgalom felé további két völgyhíddal. Ez lesz 
az első ütem, ami meg fog épülni. A rétsági ipari parkhoz a kamionok csak úgy tudnak majd 
bejutni, ha Diósjenőnél a parkolótól lejönnek a 2-es útra. Ez így szerencsésnek mondható a 
benzinkutunk szempontjából is. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Sokan járnak így is, mindig tele van a parkoló! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Hát egyelőre annyit mondhatok jó nekünk, hogy ide létesült a benzinkút. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Azt lehet tudni, hogy mikor kezdődik az M2 kivitelezése? 
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Hajnis Ferenc polgármester: 
Nem tudom még, ott tart az ügy, hogy megvannak a kiviteli tervek. Szijjártó Péter 
külügyminiszter nyilatkozatában az áll, hogy nemsokára megkezdődik az első ütem 
kivitelezése. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Értem, köszönöm! 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a polgármester tájékoztatóját. 
 
 

2. Tolmács Község Önkormányzat 2023. évi költségvetésének módosításáról 
Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetésének 
módosításáról 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez a tavalyi évnek a költségvetés módosítása. Ha kérdésetek van Pénzes Klára pénzügyi 
csoportvezetőnek fel tudjátok tenni. 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az előterjesztett 2023. évi önkormányzati költségvetési rendelet módosítását, 
kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület az önkormányzat 2023. évi költségvetésének módosítása napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
megalkotta következő rendeletét:  
 
 
Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 5/2024. (V. 23.) önkormányzati 

rendelete 
az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének módosításáról 

 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Most a közös hivatal költségvetésének módosítását kell még megszavaznunk! 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az előterjesztett 2023. évi közös hivatal költségvetésének módosítását, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi 
költségvetésének módosítása napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
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34/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Borsosberényi 
Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetésének módosítását 
72.916.000 Ft főösszeggel elfogadja.  
 
A költségvetés 72.916.000 Ft főösszegén belül a Borsosberényi Közös 
Önkormányzati Hivatal kiemelt előirányzatainak összege: 
 
Kiadások: 
személyi juttatások        61.555.600 Ft 
 törvény szerinti illetmények  52.347.000 Ft, 
 céljuttatás      2.490.000 Ft, 
 jubileumi jutalom     2.097.600 Ft, 
 béren kívüli juttatás     1.757.812 Ft, 
 közlekedési költség térítés    1.998.188 Ft, 
 egyéb személyi juttatás       644.000 Ft, 
külső személyi juttatás       221.000 Ft. 
munkaadót terhelő járulékok        8.283.400 Ft 
dologi kiadások        2.975.209 Ft 
működési célú támogatások államháztartáson belülre      101.791 Ft 
 
Bevételek: 
működési bevétel                  642 Ft 
finanszírozási bevétel pénzmaradványból    4.319.358 Ft 
finanszírozási bevétel irányító szervtől   68.596.000 Ft. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  

 
 

3. Beszámoló az Önkormányzat 2023. évi gazdálkodásáról  
Beszámoló a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi gazdálkodásáról 
2023. évi belső ellenőrzési jelentés 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez szintén a múltról szól. Kérdés, vélemény? 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az Önkormányzat 2023. évi gazdálkodásáról szóló beszámolót, az kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a beszámoló az Önkormányzat 2023. évi gazdálkodásáról napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
megalkotta következő rendeletét:  
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 6/2024. (V. 23.) önkormányzati 
rendelete 

az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének teljesítéséről 
 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi gazdálkodásáról szóló beszámoló 
jön. Ez is a múltról szól. Kérdés, vélemény? 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az előterjesztett 2023. évi közös hivatal gazdálkodásáról szóló beszámolót, 
kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi 
költségvetésének módosítása napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

35/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Borsosberényi 
Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi gazdálkodásáról szóló beszámolót 
elfogadja.  
 
A költségvetés 2023. évi teljesítését 72.985 ezer Ft bevétellel, ezen belül: 
a) Működési bevétel             70  ezer Ft, 
b) Finanszírozási bevétel    72.915 ezer Ft 
bevétellel jóváhagyja. 
 
A költségvetés 2023. évi teljesítését 70.383 ezer Ft kiadással, ezen belül: 
a) Személyi jellegű kiadás    60.323 ezer Ft, 
b) Munkaadókat terhelő járulékok     8.130 ezer Ft, 
c) Dologi kiadások       1.828 ezer Ft, 
d) Egyéb működési célú kiadás         102 ezer Ft 
kiadással jóváhagyja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős:  jegyző 

 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A belső ellenőrzési jelentés a következő határozat. Kérdés, vélemény? 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az előterjesztett 2023. évi belső ellenőrzési jelentést, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
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A Képviselő-testület 2023. évi belső ellenőrzési jelentés napirendet megtárgyalta, és 4 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  
 

36/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Danubius Expert 
Audit Kft. belső ellenőrei által elkészített „Éves ellenőrzési jelentés 
Tolmács Község Önkormányzata 2023. évben elvégzett belső ellenőrzésről” 
szóló jelentést elfogadja és tudomásul veszi.  
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a lehetőségekhez 
mérten törekedjen az intézkedési javaslatban foglalt intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

4. Tolmácsi Falugondnoki Szolgálat 2023. évi beszámolója 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
A Falugondnoki Szolgálat 2023. évi beszámolója következik, átadom a szót Sinka Renátának! 
 
Sinka Renáta falugondok: 
Megkaptátok a beszámolómat az előző évről, kérdés van-e ezzel kapcsolatban? 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Mennyien veszik igénybe? 
 
Sinka Renáta falugondok: 
Egyre többen szerencsére, így szájról szájra adják egymásnak az információt ezzel 
kapcsolatban és egyre több az igénybe vevő. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Akkor van rá igény. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
És jól érzed magad ebben a munkakörben? 
 
Sinka Renáta falugondok: 
Igen. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Te hordod az ebédet is? 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Csak akkor hordja ő az ebédet, ha helyettesíteni kell a konyhán. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Akkor te vagy oda a beugró, értem! 
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Jakus Szilvia képviselő: 
Milyen tanfolyamokat kell még elvégezni? 
 
Sinka Renáta falugondok: 
Az központilag meghatározott. Van, ami munkakörhöz kötött, itt 4 év alatt 60 kredit pontot 
kell elérni és van olyan, ami ajánlott a munkakörhöz. Online lehet ezeket a tanfolyamokat 
elvégezni. Vannak gyermekvédelemmel, új szociális rendeletekkel kapcsolatosak is. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Ebben idősgondozás nincs benne? 
 
Sinka Renáta falugondok: 
Nincs. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Az azért más. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Köszönjük szépen. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja a falugondnoki szolgálat 2023. évi beszámolóját, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a falugondnoki szolgálat 2023. évi beszámolója napirendet megtárgyalta, 
és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a 
következő határozatot:  
 

37/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Sinka Renáta által 
készített, a Tolmácsi Falugondnoki Szolgálat 2023. évi falugondnoki 
feladatokról szóló beszámolót megtárgyalta és elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

5. Az Önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 
beszámoló 

 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Láttátok a beszámolót, kérdés, vélemény? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Van veszélyeztetett gyermek vagy család a faluban? 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
Rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülő van 2 gyermek. Ennyi. 
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Jakus Szilvia képviselő: 
A jelző rendszer itt jól működik az intézmények között? 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
Szerintem igen, mert panasz, megkeresés nem érkezett ezzel kapcsolatosan. De, ahogy néztem 
szerencsére nincsenek olyan nagy problémák a településen. Védelembe vételre még nem volt 
szükség. Nincs kimondottan veszélyeztetett gyermek a településen! 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Az jó! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Igen az jó! Szerencsénk! 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
Az oktatási és nevelő intézetekkel megfelelő a kapcsolat tartás. A beszámolóban ezt a 
gyermekjóléti szolgálat is leírta. Márciustól Fábián-Mák Mária az illetékes családsegítőnk. 
Azt írja, hogy a védőnő és a családsegítő között kiemelkedően jó az együttműködés, 
megfelelő az információ áramlás. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Soha nincs probléma egyébként, a társulási ülésen meg sincs említve Tolmács. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
De jó! Az azt jelenti, hogy itt nincs gond. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki az Önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 
beszámoló, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület Az Önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 
ellátásáról szóló 2023. évibeszámolót, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 
 

38/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 2023. évi ellátásáról szóló 
átfogó értékelést megtárgyalta és elfogadta. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

6. Az Önkormányzat szociális ellátásairól szóló beszámoló 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
A következő napirendi pont az Önkormányzat szociális ellátásairól szóló beszámoló. Jegyző 
asszonynak átadom a szót! 
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dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
Itt az általunk nyújtott szociális ellátások vannak részletezve. A legtöbbet testületi 
hatáskörben adjuk, úgyhogy ezekről van tudomásotok. Van esetleg kérdés? 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
A házi segítségnyújtás, hogy nincsen jelenleg senki, aki igénybe venné? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Nem, mert itt nincs olyan. aki el tudná látni őket. Egy emberről tudok, aki igénybe venné, de 
nem adta be a kérelmét. Ha beadja a kérelmet mit tudunk tenni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Egy emberrel szerintem nem fogunk tudni mit kezdeni. Meg van rá határozva egy minimális 
létszám. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Ez a probléma. Ezért nem adta be a kérelmét.  
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Egy ember miatt nem éri meg egy 8 órás foglalkoztatott szociális gondozót alkalmazni. Az 
orvosi paraméterek alapján megfelelne az igénylő? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Biztosan megfelelne! 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
Itt a helyi infrastruktúrával nem tudjuk őt segíteni? Például háziorvos, falugondnok? 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Napi szintű ellátásra van szüksége? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Nem, egy héten 2 alkalommal szeretne 2 órát. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Milyen jellegű segítségre van szüksége? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Főzésben való segítség, ház körüli kisebb munkák. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Egyedül él? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Nem, de a férje dolgozik.  
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Két kategória van a házi segítségnyújtáson belül, a szociális és a kisebb kategóriás 
segítségnyújtás is. Akkor ő abba tartozna inkább. 
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Dósa Istvánné alpolgármester: 
Van egy takarítónője is. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Jár hozzá rendszeresen? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Igen! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Akkor úgy gondolom vele ezeket a dolgokat át tudja hidalni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Nem, mert mellette dolgozik is. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
A lánya is elég sűrűn itthon van neki. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Általában hétvégén. Azért gondoltam, hogyha 1-2 órát tudna neki segíteni hetente, az is jó 
lenne. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Az a baj, hogy nincs ilyen köztes! Vagy csinálunk rendszeresen egy ellátást, amihez 
szakképzett ember kell, vizsgákkal, képzésekkel. Ez egy szakképzettséget igénylő munkakör, 
volt, aki pont emiatt nem is vállalta el ezt a munkakört. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Akkor még 3-4 ember igényelte volna ezt az ellátást. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Igen. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Más településről esetleg szakképzett embert nem lehetne ide felvenni heti 2 órában? 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Nem hiszem, hogy van szabad kapacitás erre, Bánkon is a 8 embert lát el a házigondozó. 
Magánúton nagyobb esélye lenne valakit találni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Az sok egyszerre tényleg. Nagyoroszival mi kapcsolatban állunk? Ott van családsegítő 
szolgálat is. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Ők egy társulás, aminek mi nem vagyunk a része. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
A szociális étkezést igénybe veszi? Az is segítség lehet a főzés helyett. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Még nem, de akkor az javaslom majd neki. 
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Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Az is már egy nagy segítség és azt házhoz is szállítjuk. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Rendben. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az Önkormányzat szociális ellátásairól szóló beszámolót, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület az Önkormányzat szociális ellátásairól szóló beszámoló napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

39/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
2023. évi szociális ellátásairól szóló beszámolót elfogadja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

7. Az Önkormányzat 2023. évi helyi adóztatási tevékenységéről szóló beszámoló 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Átadom a szót a jegyzőasszonynak! 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
Elolvastátok? Van kérdés? Annyit mondanék még el, hogy a tavalyinál szépen bejöttek az 
előirányzott összegek. Az idei iparűzési adó bevételeknél azt láthatjátok, hogy majdnem félév 
van, de a fele sem jött még be, ez azért van így, mert csak a márciusig befizetett összegek 
vannak feltüntetve ezen a kimutatáson. Május 31-ig várjuk a következő befizetést, majd 
szeptember közepére várható még egy befizetési hullám. Annyit el tudunk mondani így 
cégnév nélkül, hogy az ipari parkunkban van egy cég, akitől nagyon szép összeget várunk, a 
bevallásuk alapján 18 millió forint körüli összeg. Van egy cég, akitől viszont nem fog sajnos 
beérkezni az összeg, tudomásom szerint ígéretesnek indultak, de befuccsoltak és el is adták 
már a céget, 1-2 millió forint a hátralékuk. A felszámolási eljárás keretein belül van esélyünk 
behajtani az összeget. Ennyi lenne a kiegészítésem, bizakodásra adnak okot a számot. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Nagyon jó. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Ezzel a céggel jól jártunk, annyit fizet, mint a többi együtt. 
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Hajnis Ferenc polgármester: 
Nem kis munka volt ezt a céget ide hozni. Nagyon sok tárgyalás van mögötte, de hála 
Istennek itt vannak. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Itt vannak az a lényeg. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Meg fizet is! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Összességében ez kikerekedhet még jobban is. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az Önkormányzat 2023. évi adóztatási tevékenységéről szóló jegyzői 
beszámolót, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület az Önkormányzat 2023. évi adóztatási tevékenységéről szóló jegyzői 
beszámoló napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

40/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
2023. évi adóztatási tevékenységéről szóló jegyzői beszámolót megtárgyalta 
és elfogadja. 
 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 

8. Horgász Egyesület támogatási kérelme 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Az előző testületi ülésen már beszéltünk róla, mekkora összegünk maradt még támogatásra? 
150.000 forint azt hiszem. Tavaly talán 100.000-ot kaptak. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Igen, én is úgy emlékszem. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Összeget is írtak, hogy mennyit szeretnének, ugye? 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
150.000 forintot szeretnének támogatásként a 2024. évi programjaikhoz. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Ők azért mindig sok jó programot, horgászversenyt szerveznek. 
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Hámori Imréné képviselő: 
Szerintem adhatunk nekik 150.000 forintot. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy 150.000 forinttal támogassuk a Horgász Egyesületet, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Horgász Egyesület támogatási kérelme napirendet megtárgyalta, és 4 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  
 

41/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete Jaczkó Lajos az 
Erdőkémia Horgász Egyesület (2643 Diósjenő, 075/1 hrsz.) 2024. évi 
program támogatására irányuló kérelmét megtárgyalta és az 
államháztartáson kívüli pénzeszköz átadásáról és átvételéről szóló 13/2013. 
(IX.18.) önkormányzati rendeletben foglaltak szerint a Horgász Egyesületet 
150.000 Ft összegben támogatja.  
A támogatás utólagos elszámolás mellett a Erdőkémia Horgász Egyesület 
bankszámlájára történő utalással történik. 
A támogatás felhasználásának határideje: 2024. december 31. 
A támogatás felhasználásának a hivatkozott önkormányzati rendeletben 
foglaltak szerinti elszámolási határideje: 2025. március 31. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatásra 
vonatkozó, az e határozatnak megfelelő támogatási megállapodás 
megkötésére. 

 
Határidő: kérelmező értesítése azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

9. Tolmácsi Kisbagoly Óvoda alapító okiratának módosítása 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Tájékoztat benneteket a jegyzőasszony! 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
Volt egy ellenőrzés az óvodában, ahol az ellenőr az alapító okirat preambulum részében 
felfedezte, hogy a Bánki Törpe Óvoda neve szerepel. Ha bármilyen módosítás van, az ugye 
mindhárom települést érinti és egy dokumentumalapból lesznek készítve a módosítások. Így 
maradhatott benne a Bánki Törpe Óvoda neve az alapítói okiratban. Emiatt szükséges 
módosítanunk az alapítói okiratukat. Felvettük a kapcsolatot az Államkincstárral. Várjuk a 
visszajelzésüket, hogy milyen formában tudjuk a módosítást megtenni, kell-e hozzá képviselő 
testületi határozat, kell-e hozzá módosító okirat? A mai napig nem érkezett még meg a 
válaszuk. Klári egyeztetett velük utoljára, átadom neki a szót. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Az a bajuk, hogy érdemben semmit sem változtatnánk az okiraton, csak az elírást. Maga a 
módosító okirat, amiben itt döntés született az jó is. És ez az egységes szerkezetű kiadott új 
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alapítói okirat, amiben már át vannak vezetve a módosítások, amit hivatalosan egyébként a 
kincstár ad ki. Most tulajdonképpen érzik ők, hogy nekik kellene saját hatáskörben, ha mód 
van rá módosítani, mivel, ahogy felterjesztettük feléjük és ők sem vették észre a hibát. A mi 
szempontunkból most kell egy döntésnek születnie a képviselő testület részéről, hogy 
módosítsunk és utána megmondják, hogy mi az, amit kell módosítanunk, hogy rendben 
legyen az okirat. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Annyit hozzá fűznék, hogy nem ez volt a legnagyobb baj az ellenőrzésnél! Valóban egy olyan 
ellenőr volt kint, aki mindent nagyon szigorúan nézett át. Kiszúrta azt, hogy le kell keríteni az 
óvodai játszóteret, ki kell alakítani felnőtt öltözőt, mosdót, zuhanyzót, étkezőt is, a szülők 
részére fogadó helységet, gyerekeknek elkülönítő szobát, betegség esetére. Ez egy kicsit 
nonszensz! A visszajelzés után leültünk négyen ezt átbeszélni a jegyzőasszonnyal, Pénzes 
Klárival, Kiss Zsófiával. és írtunk nekik egy levelet. Tudjatok róla, hogy én már kértem egy 
árajánlatot a kerítés építőktől, mert egyszer már szerettem volna lekeríteni az óvoda udvarát.  
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Bocsánat, hogy közbe vágok, de iszonyú rövid határidőket adtak meg a hibák javítására, 
2024. szeptemberét. Ezért kell gyorsan intézkednünk. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Ezt elő is írták! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Igen, nagyon sok pontnál! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Akkor még egy fél óvodát hozzá kellene építeni? 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Azt a köztes részt beépíteni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Igen, csak kinek van erre durván 40 millió forintja, hogy ezt meg tudjuk csinálni? Ha esetleg 
pályázat lenne rá az egy hosszadalmasabb folyamat, műemlék övezetben van, nem is biztos, 
hogy kapnánk rá engedélyt, bár még nem jártam utána. A kerítésnek viszont készen kell 
lennie szeptemberig, vállalkozót se biztos, hogy találunk, aki addigra megcsinálja. Nem 
akarok oda csak egy drótkerítést kihúzni.  
 
Hámori Imréné képviselő: 
Az már volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Igen. Ha már csinálunk kerítést akkor az olyan lesz, mint amikkel a játszóterek is le vannak 
kerítve. Erre kértem árajánlatot a Kótaji kerítésgyártótól, ők gyártják ezeket a 3D-s 
kerítéselemeket. Személyesen jönnek el felmérni zárható kiskapukkal egy nagykapuval. A 
nagykaput ki lehet majd nyitni a rendezvények alkalmával. Valószínűleg nem lesz olcsó, de 
meg fogja csinálni. 19.050 forint a felmérés díja, ezt el is utaltuk nekik.  
 
Hámori Imréné képviselő: 
Ez most lett előírás, hogy ennyi minden legyen nekik? 
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Hajnis Ferenc polgármester: 
Nem. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Nem. Ez egy 2012-es EMMI rendelet. Ez így volt eddig is.  
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Azóta volt is két ilyen ellenőrzésünk már! 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Rétsági ellenőr volt. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Nem, a Salgótarjáni kormányhivatalból jött. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Nem tudom melyik óvoda tud ezeknek a feltételeknek megfelelni! 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
A régen épített épületek ezeknek a feltételeknek biztosan nem felelnek meg. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Se Borsosberényben, se Bánkon nem felelne meg ezeknek a feltételeknek az óvoda. Csak ott 
még nem volt most ellenőrzés. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Ez a határidő nonszensz! Próbáljátok meg ezt meghosszabbítani velük! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Leírtuk nekik! 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
A szeptemberi határidő a kerítésre, a logopédiai/fejlesztő és az elkülönítő helység 
kialakítására vonatkozik. Azt mondta ez az ellenőr, hogy ez a három dolog a következő 
nevelési év kezdetéig meg kell, hogy legyen csinálva! Zsófival bejártuk az óvodát, megnéztük 
mit és hol lehetne kialakítani. Az iskola területén egy raktár helységben van most a logopédiai 
foglalkozás, ezt az ellenőr is leírta, hogy méltatlan (dobozok, szekrények) körülmények között 
van a foglalkozás. Ezt, ha az iskola kipakolná és rendbe tennénk, akkor ott ki lehet alakítani 
egy barátságos foglalkoztató helységet.  
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
A zuhanyzót és az öltözőt is meg tudjuk oldani, mert a konyhán, amikor felújítottuk 
csináltunk öltözőt és zuhanyzót is.  
 
Hámori Imréné képviselő: 
Jaj, de jó! 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Ott valami baj van a zuhanyzóval vagy nem? 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Van az a lényeg. 
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További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda alapító okiratának módosítása napirendet, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda alapító okiratának módosítása napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

42/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Tolmácsi 
Kisbagoly Óvoda alapító okiratának preambulumában szereplő Bánki Törpe 
Óvoda megnevezést Tolmácsi Kisbagoly Óvodára módosítja. 
A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a módosító okirat, 
valamint a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt előterjesztett alapító 
okirat kiadmányozására. 

 
Határidő:  azonnal 
Felelős:       polgármester, óvodavezető 

 
 

10. 2024. évi Szolgáltatási terv elfogadása 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Kérdés, vélemény van ezzel kapcsolatban? 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az előterjesztett 2024. évi Szolgáltatási tervet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 2024. évi Szolgáltatási tervet napirendet megtárgyalta, és 4 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  
 

43/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Évinger Boglárka, 
kulturális szervező által készített, 2024. évi Szolgáltatási tervet jelen 
határozat mellékletét képező tartalommal megtárgyalta és elfogadta. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
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11. Egyebek 

 
Hajnis Ferenc polgármester: 
A játszótérrel kapcsolatban felvetődött egy olyan kérés a kivitelező felől, ha megkezdik az 
építést, hogy az ide hozott eszközöket, elemeket őriztetni kellene. A jegyzőasszonnyal 
beszéltünk már erről és az az ötlete, hogy oda is tehetnénk egy köztéri kamerát.  
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Az amúgy se lenne rossz! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Én is így gondolom! Később is jó lesz, ha szemmel tudjuk tartani a területet. Erre is kértem 
már egy árajánlatot attól, aki a faluban is kiépítette a rendszert, a kiépítéssel, átjátszókkal 
együtt 362.675 forint lenne. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Sokkal többre számítottam! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Ez korrekt ár. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
És ő rendben is tartja a rendszert, az egyik háznál, ahová be van kötve az áram miatt nemrég 
egy felújítás volt, minden gond nélkül jött kikötni és utána vissza kötni. Rugalmas tényleg. Ha 
úgy döntünk akkor meg is rendelem és kell beszélnem egy ott lakóval, hogy be tudjuk kötni 
hozzájuk.  
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Szerinted ez kellő visszatartó erővel fog bírni, hogy ne tulajdonítsanak el semmit onnan? 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Ezt nem tudom, őriztetni nem tudjuk. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
De legalább tudjuk, hogy ki volt! 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Pontosan! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Azért ez nem biztos, a posta előtti járdáról is elvittek egy bóját és nem ismertük fel a 
felvételen, hogy ki volt az. 2 fiatal volt, akik kapucnis pulcsit viseltek. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
De minek vittek el? 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Hát ez az! Minek? 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Utána a végleges helye is itt maradna a játszóteret figyelni? 
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Hajnis Ferenc polgármester: 
Persze. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Ez gyerekekkel szemben személyiségi jogokat nem sért? 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Mivel, hogy ki lesz írva, hogy „kamerával őrzött terület” így nem lehet gond, mert ennek 
tudatában mennek be a játszótérre. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Egy dolgot felejtettünk el a játszótérrel kapcsolatban, hogy az ott élőkkel ezt egyeztessük. 
Volt, aki jelezte nekem nehezményezi, hogy oda épül a játszótér. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
És miért? Mi a problémája vele? 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Hangos lesz. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Bánkon is van több játszótér és nem tapasztaljuk, hogy az a pár kisgyerek olyan hangos lenne. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Jó, csak jeleztem, hogy erre nem is gondoltunk. Mindegy. Nincs is más alkalmas hely. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Nagyon is jó helyen van, nem forgalmas. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Félre eső hely. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Így van. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja a játszótérhez a térfigyelő kamera telepítését, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a játszótérhez a térfigyelő kamera telepítése napirendet megtárgyalta, és 
4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  
 

44/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete 
megtárgyalta Vastagh Péter e.v. (2610 Nőtincs, Bem u. 22.) 1 db 
közterületi térfigyelő kamera telepítésére benyújtott árajánlatát, 
bruttó 362.675,- forint értékben. A képviselő-testület az ajánlatot 
elfogadja. 
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A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a vállalkozót a 
döntésről tájékoztassa. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Szeretnék támogatást adni a Római Katolikus Egyháznak, aki templomba jár az hallhatta is, 
hogy az oltárt szeretnék megújítani.  
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Igen! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
A tetőfelújításhoz is adtunk nekik támogatást és most szeretném előterjeszteni, hogy az oltár 
felújítást is támogassuk 500.000 forinttal.  
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Mennyi lesz az az összköltségük? 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Azt nem tudom. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Több millió azt mondta az atya, még pontosan ő sem tudja. Kőből egy teljesen új oltárt 
szeretnének. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Egyébként is kőből szoktak lenni az oltárok, ami itt van az pedig fából készült. Géza atya 
megcsináltatta már a Mária oltárt márványból, a keresztelő kutat is márványból. Már akkor 
elindultak a felújítások. Ez az atya pedig szintén szeretné rendbe rakni a templomunkat. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Jó, persze. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Van annyi pénzük, hogy fedezzék ezt a nagy összeget. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Van pénzük, csak még ők sem tudják mennyi lesz a teljes költség. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Van egy belső építész, aki most feltérképezte belülről a templomot, ő fog több árajánlatot is 
küldeni, kiviteli tervet adni. Ezeket a dokumentumokat az egyháznak be kell nyújtania a 
püspök felé jóváhagyásra. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
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Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy 500.000 forinttal támogassuk a Római Katolikus Egyház oltár felújítását, 
kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Római Katolikus Egyház oltár felújításának támogatása napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

45/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete polgármesteri javaslatra 
az államháztartáson kívüli pénzeszköz átadásáról és átvételéről szóló 
13/2013. (IX.18.) önkormányzati rendeletben foglaltak szerint a Tolmács 
Római Katolikus Egyházközséget (2657 Tolmács, Kovács Géza tér 15., 
képviseli: Tóth Ferenc kerületi esperes plébános) a tolmácsi katolikus 
templom oltárának felújítása céljából 500.000 Ft összegben támogatja.  
A támogatás utólagos elszámolás mellett a Tolmács Római Katolikus 
Egyházközség bankszámlájára történő utalással történik. 
A támogatás felhasználásának határideje: 2025. december 31. 
A támogatás felhasználásának elszámolási határideje: 2025. december 31. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatásra 
vonatkozó, az e határozatnak megfelelő támogatási megállapodás 
megkötésére. 

 
Határidő: támogatott értesítése azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
A következő napirendi pontom, ami a „kampány/faluvideóban” is szerepelt Nepomuki Szent 
János emlékmű, nagyjából három hete vagyok tárgyalásban vállalkozókkal, hogy ezt mekkora 
összegből lehetne felújítani/megcsináltatni. Ezek a tárgyalások még a videó megjelenése előtt 
történtek. A kérdésem az volna a Tisztelt Képviselőasszony felé, hogy ezt két éve akarta 
megcsinálni Orbán Lóránd. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Igen. 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Igen. én beszéltem vele. Akkor ez az én javaslatom volt, hogy csináljuk meg. Több embertől 
is kértem ajánlatot, de vele egyeztem meg. Kérte, hogy az alapanyagot szerezzük be, aztán a 
telefonos egyeztetések egyre ritkábbak lettek, majd nem reagált. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
A lényeg, hogy akkor ez nem készült el! 
 
Jakus Szilvia képviselő: 
Nem! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Én beszéltem a Cervus Building Kft-vel és Dr. Szetei Ivánnal a Gránit-Ex Kft igazgatójával, a 
Cervus Building Kft már két munkát csinált nálunk a tűzoltó szertár felújítását és a posta elé a 
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járdát. Ők csupán az anyagdíjat kérnék el a felújításra, ami 185.000 forint lenne, a munkadíjat 
elengedik nekünk. A Gránit-Ex Kft pedig a tetejét csinálná meg horganylemezből, teljesen 
ingyen! A felújítás menete a következő lenne: teljes elbontás az alaplemezig, az alaplemez 
vízszigetelése (mert ott mindig felszívja a vizet), 5 cm új lemezbeton húzása, falazás, a külső 
és belső homlokzat fehérre vakolása, a kápolnát teljes mértékben az eredeti állapotnak 
megfelelően készítik el. Több fotót és leírás is rögzítettünk. Ezt vállalják 185.000 forintért.  
 
Hámori Imréné képviselő: 
Ez nem drága! 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, a Nepomuki Szent János kápolna felújítására a Cervus Building árajánlatát, 
kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Cervus Building árajánlatát a Nepomuki Szent János kápolna 
felújítására napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

46/2024. (V.23.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete 
megtárgyalta a Cervus Building Kft (székhely: 1152 Budapest, Illyés 
Gyula utca 2-4. A ép. fsz 4.; képviseli: Zsíros László ügyvezető) a 
Tolmácsi temető bejárata mellett található kápolna felújítására 
benyújtott árajánlatát 185.000,- forint értékben. A képviselő-testület 
az ajánlatot elfogadja. 
 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a vállalkozót a 
döntésről tájékoztassa. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 

 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Még egy utolsó napirendi pontom lenne. A Kastéllyal kapcsolatban egyeztettem a 
vállalkozóval, hogy a mai vagy holnapi napon leverik a vakolatot. Mivel a Kastély is 
kampánytéma lett már, így a vállalkozó jogosan tette fel nekem a kérdést, hogy akkor a 
kerítés javítása, miért nem lett kampánytéma? Az is nagyon rossz állapotban van! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Itt-ott van már csak azon is vakolat! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
A vállalkozó a Kastélyt garancián túl is megcsinálja. Aki a kerítést csinálta vajon ő bevállalja 
ezt?  
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Az nem tudom ki volt. 
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Hajnis Ferenc polgármester: 
Miklósi László. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
A Kastély is már pár éve hullatja a vakolatot, már akkor is meg lehetett volna csinálni, nem 
ennyi évet várni vele! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
A szigeteléssel volt probléma, hogy az átengedte a márványnál a vizet. A szigetelést már 
kijavították és a vakolatot most fogják megcsinálni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Meddig veri le a vakolatot? Mit csinál vele? Ezt majdnem újra kell csinálni, ahogy kinéz! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Meg kell csinálnia rendesen! A kerítéssel mi legyen?  
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Annak is van gazdája, nem? 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Azt is meg kell csinálni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Vajon mit fog mondani, ha most én megkeresem? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Majd elmondod utána! 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
Mi volt a szerződésben? 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Mindenki 1 év garanciát vállalt rá. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető: 
Az már rég eltelt! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Már 1 év után is potyogott, azóta meg alig van rajta valami. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Igen. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Erről most nem kell döntést hoznunk, csak tájékoztatni szerettelek volna! 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Meg kell keresni szerintem ezügyben! 
 
Hámori Imréné képviselő: 
A Kastélyt is rendbe hozzák, akkor a kerítést is meg kellene csinálni. 
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Dósa Istvánné alpolgármester: 
Kampánymunkába, hátha belefér! Kell írni neki egy levelet, veszíteni valónk nincs. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Nekem ennyi lett volna, kérdés, vélemény van még? 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Az Óvoda beszámolója, hogy elhalasztottuk, azt meddig kell megtárgyalni? Van egy 
határideje? 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző: 
A következő testületi ülésen fogjuk megtárgyalni. 
 
Hámori Imréné képviselő: 
Akkor lesz júniusban is testületi ülés? 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Kifejezetten egy beszámoló miatt nem fogunk egy testületi ülés összehívni. Attól függ lesz-e 
más is. Jelezzük úgyis, ha lesz ülés. 
 
További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az 
ülést lezárta. 
 
 

 
K.m.f. 

 
 
 
 
 
 Hajnis Ferenc  dr. Szabó Letícia Ágnes 
 polgármester jegyző 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 
 
 
 
 
 

Dósa Istvánné 
alpolgármester 


